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Dzisiaj poświęcę uwagę czasownikom rozdzielnym, o których wspominałam

tydzień temu. Jeśli czasownik rozpoczyna się na ab-, an-, aus-, bei-, ein-, mit-,

vor-, zu- zurück-, to oznacza to, że jest czasownikiem rozdzielnie złożonym,

czyli:

- przedrostek wstawiamy na koniec zdania (czyli czasownik się rozdziela) 

- czasownik główny oczywiście odmieniamy 

- znaczenie całego czasownika często jest zupełnie inne niż znaczenie

czasownika podstawowego, np.:

machen – robić

ausmachen – wyłączać 

laden – ładować

einladen – zaprosić

Przykłady

z często używanymi czasownikami:

anrufen – dzwonić do kogoś

Ich rufe gleich meine Familie an. – Zaraz zadzwonię do mojej rodziny. 

ausgeben – wydawać

Wir geben wenig Geld aus. – Wydajemy mało pieniędzy.  
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einladen – zapraszać

Jetzt laden wir keine Gäste ein. Es gibt eine Pandemie. – 

Teraz nie zapraszamy gości. Jest pandemia.

(sich) vorbereiten – przygotować (się) 

Ich bereite mich auf die Reise vor. – Przygotowuję się na podróż. 

zumachen – zamykać

Ich mache die Tür zu. – Zamknę drzwi. 

zurückkommen – wracać

Ich komme in einer Stunde zurück. – Wrócę za godzinę.
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  Notizen                                                       Notatki

Utile współpracuje z portalem niemieckipoludzku.pl


